
Oświadczenie złożone 
przez senatora Eryka Smulewicza 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

W zmienionej przez parlament ustawie o gospodarowaniu niektórymi składnikami mienia 
Skarbu Państwa oraz o Agencji Mienia Wojskowego założono, że nieruchomości Skarbu 
Państwa stanowiące lotnisko wojskowe lub jego część i ujęte w wykazie określonym w drodze 
rozporządzenia przez Radę Ministrów będą mogły być przekazywane przez wojewodę, w drodze 
darowizny, jednostkom samorządu terytorialnego właściwym ze względu na położenie lotniska 
lub jego części. 

W ustawie nie uwzględniono jednak sytuacji, w której nieruchomości stanowiące własność 
Agencji Mienia Wojskowego, wykorzystywane wcześniej jako lotnisko wojskowe, zostały już 
wcześniej przeznaczone na potrzeby utworzenia lotniska cywilnego. Taka sytuacja dotyczy 
między innymi Samorządu Województwa Mazowieckiego i powstającego lotniska regionalnego 
w Modlinie. W tym wypadku AMW wniosła aport do spółki z udziałem jednostki samorządu 
terytorialnego, której celem jest utworzenie i prowadzenie takiego lotniska. Ustawa nie zawiera 
rozwiązań, które rekompensowałyby jednostkom samorządu terytorialnego, które wcześniej 
weszły w dysponowanie tymi nieruchomościami, poniesione wydatki poprzez objęcie przez 
AMW udziałów w spółkach. 

W związku z tym mam pytanie do Pana Ministra. Kiedy będzie możliwe przyjęcie takich 
rozwiązań prawnych, które umożliwiłyby przejęcie przez jednostki samorządu terytorialnego 
udziałów AMW w spółkach z udziałem tych jednostek, objętych przez AMW w zamian za 
wniesione nieruchomości? 

Z poważaniem 
Eryk Smulewicz 
senator RP 
 


